
 Srednja Bosna  je bila pred padom

Mate Granić: 

Alija Izetbegović nam je u siječnju 1994. godine rekao:

"Sve južno od Prozora do Neretve vama. Dakle, bez

Srednje Bosne, koja je bila pred padom. Ni

predsjednik Franjo Tuđman ni ja to nismo prihvatili, i to

predsjednik Tuđman ni ja nikad ne bismo prihvatili." Ovim

je riječima bivši hrvatski ministar vanjskih poslova Mate

Granić opisao situaciju u kojoj su se našli Hrvati i Bošnjaci

na početku 1994. godine, kada se činilo da će Srbi odnijeti

pobjedu uratu i ostvariti kontrolu nad većinom BiH. 

Granić: Milošević je odmah na stol stavio viski, a kad sam

vidio prve karte, sve mi je bilo jasno

https://www.jutarnji.hr/vijesti/hrvatska/granic-milosevic-

je-odmah-na-stol-stavio-viski-a-kad-sam-vidio-prve-karte-

sve-mi-je-bilo-jasno-15014486



RSE: Jedan potpuno suprotan primjer. Rekli ste mi u

pripremi ovog razgovora da je Armija Bosne i

Hercegovine mogla da da uđe u Vitez koji je bio pod

kontrolom hrvatske komponente.

Izetbegović: Vitez je druga situacija. Tu je

koncentracija Armije bila puno veća. Naša nadmoć

u Srednjoj Bosni je bila izrazita, što nije bio slučaj sa

graničnim dijelovima Bosne i Hercegovine, kao što su

Srebrenica, Foča, Višegrad, Goražde i tako dalje,

podrinjski dijelovi. Situacija u Srednjoj Bosni je bila

drugačija, bila je potpuno u našu korist i mi smo

pritiskivali Vitez dugo vremena. Ja sam se,

iskreno rečeno, pribojavao ulaska naših trupa u

Vitez i bio sam veoma obradovan kada je kriza

bila na vrhuncu i kada je pad Viteza bio skoro

izvjestan i kad je moja najveća briga bila šta će se

dogoditi, jer vi ne možete kontrolirati trupe koje mjesec

dana opsjedaju grad i imaju velike gubitke i smatraju da

su one legalne trupe, kao što su i bile, a da su ove druge

ilegalne. Vi ne možete znati šta će se dogoditi u gradu

gdje je bilo nekoliko hiljada civila. Ja sam se, iskreno



govoreći, toga plašio. Kad je kriza bila na vrhuncu,

Tuđman me pozvao i ponudio pregovore. Ja sam to

odmah prihvatio i zatražio da se obustave akcije oko

Viteza. Došlo je do onog Washingtonskog dogovora, do

primirja i tako dalje. To je bio početak mira izmedu HVO-a

i Armije Bosne i Hercegovine.

https://www.slobodnaevropa.org/a/1045261.html

- Prekid operacije  preko radio- amatera I  dok su njih
dvojica razgovarali, Zoka je upao u vezu i saopstio Seferu
da sa njim zeli da razgovara Haris Silajdzic, koji je tada bio
ministar  vanjskih  poslova.  I  Zoka  je  spoio  Silajdzica  i
Sefera.  Silajdzic  je  rekao:  -  Molim te,  Sefere,  smanji  ta
dejstva dolje. Jer to nije u skladu sa mirovnom inicijativom
predsjednika  Izetbegoivica.  Znas  da  predsjednik  vodi
pregovore o miru sa predsjednikom Tudjmanom...

Ali HVO nas je prvi napao i mi smo morali uzvratiti - prekinuo
ga je Sefer. - Ja te molim da, ipak, smanjis dejstva i po

mogucnosti, prekines. Jer ukazala nam se sansa da s Hrvatima
sklopimo primirje i treba ovu sansu iskoristiti, nastavio je

Silajdzic. Silajdzic je rekao Seferu da se kod njega nalazi Rasim
Delic i da ga i on hoce da cuje. Delic je Seferu ponovio ono sto

mu je rekao i Silajdzic o pregovorima o miru izmedju
predsjednika Izetbegovica i Tudjmana. Zbog toga treba odmah

prekinuti dejstva i vrati se u Sarajevo - rekao mu je Delic. -
Dobro. Sutra se vracam u Sarajevo - odgovorio je Sefer. 



Šefko Hodžić svjedok operacije Neretva 93

https://www.docdroid.net/PEVmHhD/sefko-hodzic-svjedok-
operacije-neretva-93-pdf

film Semira Halilovića - "Kako je izdana Hercegovina"

https://www.youtube.com/watch?v=ZGm12BcjWw0

FTV 60 Minuta Odred Zulfikar i zlocin u Trusini 2 dio

https://www.youtube.com/watch?v=p-q5I717KFg

Rat HVO protiv Armije BiH (razni klipovi i tekstovi)

https://sites.google.com/view/rat-hvo-protiv-armije-

bih/home


